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Open brief aan de Gedeputeerde Provincie Utrecht verantwoordelijk voor de N233. 
 
 
Geachte heer Schaddelee,             16 oktober 2019 
 
Nog voor de verkiezingen, wel opvallend, hebben de Provinciale Staten van Utrecht en van 
Gelderland het besluit genomen om de interprovinciale weg N233 op twee gedeelten te 
wijzigen van een weg met 1x2 rijstroken in een weg met 2x2 rijstroken. En u, als nieuwe 
gedeputeerde, bent nu politiek-verantwoordelijk voor de juiste uitvoering van dit besluit.  
 
Vooral de VVD heeft zich hiervoor vele jaren ingezet, gesteund en gestuurd door de zware 
lobby vanuit het bedrijfsleven met hun kokervisie op de Rijnbrug, volgens hen de oorzaak van 
de filevorming, en later op de Rondweg oost, waar de doorstroming niet goed zou zijn. Beide 
items zijn onjuist, maar als je maar lang en luid volhoud gaan anderen je vanzelf geloven. Het 
tegendeel is vele malen door bezorgde burgers aangetoond, maar naar kritische geluiden*) is 
totaal niet geluisterd. Reden: deze pasten duidelijk niet in het voorgenomen en voorgestane 
beleid.  
 
Opvallend is dat de door de burgers gekozen vertegenwoordigers zich niet hebben ingezet 
voor hun kiezers maar wel voor het bedrijfsleven. De belangen van de burgers zijn bewust 
ondergeschikt gemaakt aan die van het bedrijfsleven. Sterker nog, de burgers werd niets 
gevraagd, een klankbordgroep vertegenwoordigt niemand, en ook is er geen enkele 
verantwoording afgelegd. Niet bepaald geloofwaardig voor het vertrouwen in de werking van 
de democratie. 
 
Door het genomen besluit wordt meer dan tweederde van de N233 veranderd in een weg 
met de allure van een autoweg, verwacht mag worden dat het overblijvende gedeelte na 
korte tijd ook zal worden aangepast. De weg vormt dan een snelle en directe verbinding 
tussen de A12 en de A15 met als gevolg een zeer sterke aanzuigende werking en zeker 
aantrekkelijk voor het doorgaande en verre vrachtverkeer. Dit lijkt nu niet bepaald in het 
belang van het milieu en zeker niet van de betrokken burgers. 
 
Het provinciale accent ligt volledig op de doorstroming op de N233, de problemen op de 
kruisingen N233/N225 en N233/Clauslaan zullen dan ook zeker niet worden opgelost doch 
enkel maar groter worden. Daarnaast is de acceptatie van de diverse overheden van de 
zware belasting op het leefmilieu van de burgers (geluid, NOx, CO2 etc.) conflicterend en niet 
verenigbaar met de huidige inzichten voor wat betreft het gebruik van de aarde en onze 
verantwoordelijkheid daarvoor.  
 
De praktijk leert dat nagenoeg bij elk groot project van de overheid het budget fors wordt 
overschreden. Het valt te verwachten dat ook bij de realisering van de N233 financiële 
problemen zullen ontstaan. Zo is bv het bedrag dat nu beschikbaar is voor de Rijnbrug veel te 
laag, waarschijnlijk is er een nulletje weggevallen. Daarnaast is het bekend dat het 
bedrijfsleven niet of weinig genegen is een structurele bijdrage in de kosten te leveren maar 
er wel van zou profiteren.  Maar ja, komt tijd komt raad. 



 
Het hele proces rond de voorbereiding van het besluit, en de invloeden daarop van buitenaf, 
was vanaf het begin zeer ondoorzichtig en geheimzinnig. Zo zijn de verslagen van de 
klankbordgroepen van het bedrijfsleven niet openbaar gemaakt en onttrekken de adviezen 
daarvan zich aan de openbare controle. De burgerinspraak was minimaal, een 
klankbordgroep in Veenendaal zonder merkbare invloed, in Rhenen vier burgers tussen 
allemaal ondernemers en in Kesteren ?.  
Naast vele anderen heeft ook de Werkgroep Rijnbrug Rhenen zich hevig verzet tegen de 
besloten plannen en de discutabele besluitvorming daartoe. Maar noch publicaties in de 
media noch rechtstreeks overleg met de ambtelijke projectleiding noch andere gerichte 
activiteiten zoals voorlichting aan de leden van de commissie MME, hebben enig resultaat 
opgeleverd. Terzijde, ook het overleg met de ambtelijke projectleiding was wat ons betreft 
volstrekt zinloos, zij luisterden niet, kwamen hun toezeggingen niet na en waren ter zake niet 
deskundig. 
 
Vele jaren hebben wij getracht een andere benadering ten aanzien van de problemen op en 
rond de N233 te bewerkstelligen omdat de problemen niet op de N233 lagen en liggen. 
Helaas kunnen wij niet anders constateren dan dat, ondanks al onze gefundeerde bezwaren 
vooral op technisch en financieel gebied, onze inzet tevergeefs is geweest. Deze brief is dan 
ook geen poging om met u opnieuw overleg te gaan voeren, integendeel, van onze zijde 
laten wij het nemen van initiatieven graag aan u over. 
 
En de nar zei tegen de koning:  
“Een van ons tweeën is gek maar de wijsheid gebied mij te zeggen dat ik dat ben”. 
 
Met vriendelijke groeten, 
namens de werkgroep Rijnbrug Rhenen 
 
 
 
 
 
*) 
Onlangs werden enige fundamentele bezwaren nog maar eens op een rijtje gezet, zie  
https://www.rijnpost.nl/reader/57592/1228758/rondweg-blijft-punt-van-discussie-
opvallend-is-hoe-weinig-er-publiek-bekend-is-over-de-uitgebrachte-adviezen  
Informatie over de vele andere bezwaren is ongetwijfeld ook terug te vinden in het dossier 
over de N233 dat de provincie Utrecht over de weg heeft. 
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